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PROTOKÓŁ NR  28 - 11/2016 
z posiedzenia Komisji Kultury  

Rady Miasta Gdańska 
które odbyło się  13 grudnia 2016 roku. 

w sali 208 Nowego Ratusza przy ulicy Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 

Komisja rozpoczęła posiedzenie o godzinie 15:30, zakończyła o godzinie 18:45. 
 
Obecność: 
W posiedzeniu uczestniczyło 5 członków komisji, wg listy obecności, która stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu komisji stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Kultury Marek Bumblis otworzył posiedzenie, powitał 
zebranych i stwierdził quorum. Poinformował, że porządek posiedzenia został 
wysłany do radnych drogą elektroniczną – porządek posiedzenia stanowi załącznik 
nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący zaproponował następujące zmiany w porządku posiedzenia:  

1. Wniosek o włączenie do porządku posiedzenia projektu uchwały w sprawie 
wystąpienia o ustalenie nowej urzędowej nazwy części miasta Gdańska, 
Wiadrownia. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie, 5 głosami „za”. 

2. Wniosek o włączenie do porządku posiedzenia sprawy uhonorowania rtm. 
Witolda Pileckiego.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie, 5 głosami „za”. 

3. Wniosek o niewłączanie do porządku posiedzenia opiniowania projektu uchwały 
w sprawie nadania nazwy Plac rtm. Witolda Pileckiego - druku 930 ze względu 
na wady prawne druku, m.in. stojące w sprzeczności z zapisami uchwały RMG w 
sprawie zasad stosowanych przy nadawaniu nazw ulicom, która mówi, że nowa 
nazwa nie może powtarzać nazw istniejących lub być do nich podobna, ponieważ 
może to być mylące przy stosowaniu. Wskazał również na brak zgody właściciela 
obiektu – placu wewnętrznego Muzeum II Wojny Światowej, ponieważ gmina nie 
jest właścicielem terenu.  
Wniosek został przyjęty 4 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw”. 

4. Wniosek o niewłączanie do porządku posiedzenia opiniowania projektu uchwały 
w sprawie nadania nazwy Plac Wiadrowników – druk nr 931 ze względu brak 
zgody właściciela terenu. Zwrócił uwagę na błąd formalny, ponieważ nigdy nie 
było tam placu Wiadrowników tylko Wiadrownia jako teren, obszar przekazana 
Wiadrownikom przez miasto Gdańsk i bulwar Wiadrowników. Zgłosił inicjatywę 
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uchwały, która nadałaby temu terenowi nazwę Wiadrownia, podobnie jak 
historyczną nazwą jest Emaus, Ptaszniki, Nowe i Stare Szkoty, Zamczysko. 
Podkreślił, że są to nazwy będące oficjalnie w wykazie krajowego rejestru 
urzędowego podziału terytorialnego kraju w GUS. Dodał, że chciałby, aby 
znalazła się tam również nazwa Wiadrownia. 

 Po uwzględnieniu zmian porządek przedstawiał się następująco: 

1. Projekt uchwały w sprawie wystąpienia o ustalenie nowej urzędowej nazwy 
części miasta Gdańska Wiadrownia. 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy Plac Władysława 
Bartoszewskiego – druk nr 918. 

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 924. 
4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2016 r. - druk nr 925. 
5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają 

z upływem roku budżetowego 2016 – druk nr 928. 
6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy Solidarność dzielnicy, 

która powstanie na terenach postoczniowych – druk nr 926. 
7. Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja.    

   
Porządek obrad poddano pod głosowanie.  
 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 4  głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” przyjęła proponowany 

porządek. 

 

PUNKT 1 

Projekt uchwały w sprawie wystąpienia o ustalenie nowej urzędowej nazwy części 
miasta Gdańska Wiadrownia. 

________________________________________________________________________ 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Odczytał treść przygotowanego projektu uchwały, który nada nazwę obszarowi 
pomiędzy kanałem Raduni, ulicą Stara Stocznia, fragmentem ulicy Wałowa  
i mostkiem nad kanałem z osią ulicy Sukienniczej, nazwę Wiadrownia. Następnie 
odczytał treść uzasadnienia,  w którym podkreślił jak ważny dla tożsamości 
Gdańska obszar stanowi Wiadrownia. Zwrócił się do członków komisji o 
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upoważnienie go do  prowadzenia dalszych prac na gruncie prawnym nad 
przygotowaniem projektu uchwały.  

USTALENIA KOMSJI 

Komisja jednogłośnie, 5 głosami „za” upoważniła przewodniczącego komisji do 
przygotowania powyższego projektu uchwały.  

 

PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy Plac Władysława 
Bartoszewskiego – druk nr 918. 
________________________________________________________________________ 
Druk nr 918 – Sprawa: BRMG-S.0006.366.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 19.12.2016 r.) 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Anna Kołakowska – radna miasta Gdańska 

Powiedziała, że 99% czytelników Gazety Wyborczej w przeprowadzonej sondzie 
opowiedziało się za rtm. W. Pileckim. 78% czytelników Dziennika Bałtyckiego 
poparło rtm. W. Pileckiego. Natomiast W. Bartoszewski uzyskał poparcie rzędu 8-
10%. Podkreśliła, że jest to kolosalna dysproporcja. Powiedziała, że nie przekonuje 
jej, że nazwanie placu im. rtm. W. Pileckiego jest podobne do nazwy Szczepana 
Pileckiego dla małej ulicy we Wrzeszczu. Jej zdaniem są to inaczej brzmiące nazwy 
i z pewnością nikt nie pomyli ich nazwy. Powiedziała, że jej zdaniem znajdą 
miejsce gdzieś na obrzeżach miasta. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że nie mogą nadać obiektowi miejskiemu podobnej nazwy. Mogą 
upamiętnić jego osobę w inny sposób, np. nazwać szkołę jego imieniem. 

Anna Kołakowska – radna miasta Gdańska 

Zwróciła uwagę, że to nie jest ta sama ranga nazwanie szkoły i miejsca, do którego 
będą przyjeżdżali ludzie z całego świata. Przedstawiła zasługi rtm. W. Pileckiego. 
Powiedziała, że był jednym z największych bohaterów II Wojny Światowej, który 
złożył ofiarę z własnego życia. Dodała, że Władysław Bartoszewski jest 
kontrowersyjną postacią ze względu na obraźliwe dla Polaków wypowiedzi.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
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Przedstawił sylwetkę Szczepana Pileckiego. Powiedział m.in., że służył w armii 
austriackiej podczas I Wojny Światowej. Do Gdańska trafił jako dyrektor gdańskiego 
oddziału ziemskiego banku kredytowego. Był założycielem związku oficerów 
rezerwy. Został zamordowany. Dodał, że niektórzy oficerowie byli wysyłani do 
Gdańska, żeby pełnić funkcje publiczne i być może prowadzili działalność dla 
państwa polskiego i miasta Gdańska. Podkreślił, że prawo miejscowe nie pozwala 
na podwójne nazwy ulic.  

Anna Kołakowska – radna miasta Gdańska 

Zapytała czy nie przeszkadza im fakt, że od śmierci Władysława Bartoszewskiego 
nie minęło 5 lat? Wyraziła zrozumienie dla zapisu w uchwale, umożliwiającego 
odstąpienie od wymogu 5 – letniej karencji. Zapytała dlaczego tak gwałtownie 
odstępujemy w tej chwili skoro są inne propozycje? 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Odczytał fragment uchwały mówiący o zakazie nadawania nazw już istniejących lub 
do nich podobnych w sposób mogący wprowadzić w błąd przy ich stosowaniu. 
Wyjaśnił, że chodzi tu o względy bezpieczeństwa. Dodał, że to jest plac 
wewnętrzny, więc jest wymagana zgoda właściciela.  

Piotr Dwojacki – Gdańsk Obywatelski 

Powiedział, że słuszna jest uwaga przewodniczącego, że nigdy nie było tam placu 
Wiadrowników. Dodał, że nie było tam żadnego placu, ani Wiadrowników, ani 
Bartoszewskiego, czy Pileckiego. Jeżeli jest to przesłanka formalna dla odrzucenia 
wniosku o plac Wiadrowników to w takim samym trybie należy odrzucić pozostałe 
dwa wnioski. Biorąc pod uwagę treść uchwały RMG, przepisy dotyczące dróg 
wewnętrznych oraz przepisy dotyczące zgody właściciela wniosek o plac 
Wiadrowników spełniał te wymogi, bo dotyczył terenu będącego własnością miasta 
Gdańska oraz terenu przyległego, czyli należącego do Muzeum II Wojny Światowej. 
Precyzyjnie wskazano nr działek, które zgodnie z systemem informacji 
przestrzennej są działkami należącymi do miasta Gdańska. W związku z czym nie 
ma przesłanki mówiącej o drodze wewnętrznej. Jeżeli chodzi o podmiot 
wnioskujący w tej sprawie uchwała RMG z 2014 r. upoważnia organizacje społeczne 
do występowania  
z wnioskami w sprawie nazw ulic, więc nie powinno to być podważane. Zwrócił 
uwagę, że od strony formalnej nie widzi żadnych uchybień. Zapytał dyrektora 
Koczota czy wniosek o nadanie nazwy Władysława Bartoszewskiego jest podpisany 
przez 18 radnych? 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Powiedział, że jest to wniosek klubu radnych PO podpisany przez przewodniczącą 
Dulkiewicz. 
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Piotr Dwojacki – Gdańsk Obywatelski 

Zwrócił uwagę, że uchwała z 2014 r. mówi o liczbie radnych, nie o klubach, więc 
nie powinien być rozpatrywany. 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Powiedział m.in., że złożony projekt uchwały przez przedstawicieli PIS i PO dotyczy 
własności Muzeum II Światowej. Natomiast w Waszym wniosku jest wymieniona 
działka, jako nr 335/6, która stanowi własność MIIWŚ. Przytoczył treść 
rozporządzenia z 1968 r. Ministra Gospodarki Komunalnej o ustaleniu wytycznych w 
sprawie nadawania nazw ulicom i placom oraz numeracji porządkowej, mówiące  
o tym, że nie należy nadawać nazw już zastosowanych jako nazwy innych ulic  
w mieście, ani też nazw o podobnym znaczeniu, pisowni lub brzmieniu wyrazów już 
występujących w istniejących nazwach ulic. Podkreślił, że m.in. na podstawie tego 
rozporządzenia powstał zapis w uchwale Rady Miasta Gdańska.     

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Odniósł się do wypowiedzi Pana Dwojackiego. Przedstawił projekt uchwały 
podpisany przez szefową klubu radnych Platformy Obywatelskiej i Prezydenta 
Miasta Gdańska. 

Piotr Dwojacki – Gdańsk Obywatelski 

Powiedział, że należy to traktować jako wniosek prezydenta miasta. 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Wyjaśnił, że wynika to z zapisu w uchwale określającego uprawnionych do 
wystąpienia z wnioskiem o możliwości skrócenia okresu oczekiwania po śmierci 
osoby upamiętnianej. 

Anna Kołakowska – radna miasta Gdańska 

Powiedziała, że w Gdańsku wiele nazw ulic ma w sobie te same wyrazy. Podała 
przykłady. Dodała, że wiele z nich na pewno nie zostały nadane przed 1968 r.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że właśnie ze względów bezpieczeństwa i porządku w mieście powstała 
uchwała, które reguluje kwestie nazewnictwa. 

Kacper Płażyński  

Powiedział, że z przedstawionych przepisów wynika, że dotyczą one nazw 
podobnych ulic, a nie innych obiektów.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
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Wyjaśnił, że jest uchwała Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad stosowanych przy 
nadawaniu nazw ulicom, placom i innym terenowym obiektom publicznym oraz 
drogom wewnętrznym w Gdańsku.  

 

 

Anna Kołakowska – radna Miasta Gdańska 

Zapytała dlaczego chcą nadać nazwę Władysława Bartoszewskiemu wobec tak 
niskiego poparcia gdańszczan. Zapytała czy nie można byłoby znaleźć mniej 
kontrowersyjnej nazwy, która nie powodem do kłótni? Podkreśliła, że II Wojna 
Światowa obfitowała w bohaterów, np. Gryfa Pomorskiego. Przypomniała, że 
kandydatura Władysława Bartoszewskiego nie uzyskała nawet 10% poparcia. 

Piotr Dwojacki – Gdańsk Obywatelski 

Powiedział, że Plac Wiadrowników jest nazwa niekontrowersyjną. Powiedział, że 
zgodnie z uchwałą z 2014 r. w zał. 1 w p. 2 bardzo precyzyjnie zostały określone 
przesłanki, które należy brać pod uwagę przy nadawaniu nazw ulicom i placom. 
Wskazał, że przewodniczący komisji, jak i dyrektor Wydziału Geodezji byli 
członkami miejskiego zespołu ds. nazewnictwa historycznych ulic. Podkreślił, że 
stanowisko prof. Januszajtisa jest w tej sprawie jasno określone. Powiedział, że w 
Śródmieściu historycznym Gdańska w obrębie murów miasta z XVII w. nie jest 
stosowana praktyka za wyjątkiem bardzo nielicznych przypadków, żeby nadawać 
nazwy ulic pochodzące od osób. Wymienił ul. Jana Heweliusza, ul. Jana 
Bogusławskiego, Plac Henryka Jankowskiego i Skwer Dariusza Kobzdeja. Powiedział, 
że można to potraktować jako wyjątki od reguły polegającej na tym, że nazwy 
placów i ulic nawiązują nie do osób tylko miejsc i do historii tych miejsc.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że jest Plac Polaka, Plac Pocztowców, Plac Solidarności i Skwer 
Harcerzy Polskich. Powiedział, że komisja była powołana zarządzeniem prezydenta 
w 2003 roku w sprawie powołania zespołu ds. przywracania nazw historycznych ulic 
na obszarze Głównego i Starego Miasta Gdańska. Przewodniczącym był Andrzej 
Januszajtis. Podał skład osobowy komisji. Opracowaliśmy zestaw około 250 ulic 
strefy historycznej, dokonaliśmy ocen i daliśmy propozycje nazw. W kolejnym 
zarządzeniu poza przywracaniem nazw historycznych rozszerzyliśmy obszar do 
miasta Gdańska. Poprosił o wyjaśnienia dyrektora Wydziału Geodezji dlaczego 
przygotowane materiały formalnie istniejącej jeszcze zespołu nie ujrzały światła 
dziennego? 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 
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Powiedział, że zespół praktycznie od 2005 r. nie spotyka się. Wyjaśnił, że jego 
zdaniem zespół zakończył pracę, ponieważ zadaniem było przygotowanie wykazu 
ulic Starego i Głównego miasta z opisem historii każdej ulicy. Została sporządzona 
szczegółowa mapa z dokładnymi lokalizacjami ulic. Dodał, że ich celem było 
umieszczenie tych informacji na stronie internetowej do wiadomości mieszkańców. 
Część opisowa została zakończona. Załącznik graficzny został przekazany do 
korekty przewodniczącego Andrzeja Januszajtisa do poprawek. Powiedział, że 
pomimo wielokrotnych próśb, aby materiał do nich wrócił do publikacji. Dodał, że 
przeprowadził szereg rozmów, które nie odniosły skutku. To jest powód braku 
publikacji tego materiału. Powiedział, że są bardzo ciekawe informacje na temat 
Wiadrowni. Wyjaśnił, że w 1402 roku cały teren nazywano tarczą. Po 1540 r. dwór 
Wiadrowników i nazwy niemieckie. W 1945 r. Wiadrownia. Propozycja bez zmian. 
Na mapie miasta jako ulica Wiadrownia tam nic nie ma.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że jest to bardzo dobry i zaskakujący świadczący o tym, że pomyłki  
i nieporozumienia często kształtowały nazwy ulic. Zapewnił, że kieruje się 
wytycznymi z tych prac w kontrowersyjnych sprawach. 

Piotr Dwojacki – Gdańsk Obywatelski 

Powiedział, że Andrzej Januszajtis przytacza 10 zasad rządzących nazwami ulic. 
Zasugerował, aby komisja kierowała się tym, co proponuje Andrzej Januszajtis oraz 
tym co proponuje rada miasta w uchwale z 2014 r. w części dotyczącej zasad 
kształtowania nazewnictwa punkt 2 zał. 1 do uchwały. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że są tacy ludzie, co do których zasadności wcześniejszego nadawania 
nazw ulicom nie trzeba uzasadniać, ponieważ całym swoim życiem udowodnili, że 
na to zasługują. Podał przykład Jana Pawła II, Waclawa Havla, Guntera Grassa, 
Andrzeja Wajdy, Tadeusza Gocłowskiego i Władysława Bartoszewskiego. Dodał, że 5 
– letni okres wyczekiwania dotyczy głównie lokalnych obywateli miasta Gdańska co 
do których czas powinien weryfikować ich pozycję.  

Dorota Maksymowicz – Czapkowska – Obóz Wielkiej Polski 

Powiedziała, że reprezentuje gdańszczan, którzy nie chcieliby mieć w swoim 
mieście ulicy czy placu im. W. Bartoszewskiego. Powiedziała, że jest zbyt 
kontrowersyjną postacią, aby być upamiętnionym w miejscu, które będzie tłumnie 
odwiedzane zarówno przez turystów krajowych, jak i zagranicznych. Dodała, że to 
powinna być osoba, która nie wzbudzałaby tak skrajnych emocji, bohatera, 
godnego miejsca, ewentualnie należy zwrócić się ku nazwie historycznej. 
Podkreśliła, że gdańszczanie życzą sobie jednak bohatera i to najpewniej w osobie 
rtm. W. Pileckiego.  
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Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Zapewnił, że zrobią wszystko, aby w możliwie najgodniejszy sposób uhonorować 
rtm. Pileckiego.    

Ryszard Kopittke – Rady Dzielnicy Chełm  

Zauważył, że w tym roku jest szczególnie duża liczba osób patronów, których nie 
zastosowano 5 - letniej karencji.  Podał przykład Mazowieckiego, Gocłowskiego, 
szkoły im. prof. Sampa, ronda Grassa. Dodał, że sami wspominacie o upamiętnieniu 
Andrzeja Wajdy. Zaapelował o rozwagę i przestrzeganie ustalonych w uchwale 
zasad. Dodał, że Muzeum II Wojny Światowej nie jest jeszcze otwarte, więc nie ma 
powodu do takiego pośpiechu z nazwą. Jest kilka propozycji, może pojawia się 
nowe. 

Anna Kołakowska – radna miasta Gdańska 

Powiedziała, że Władysław Bartoszewski nie był zasłużonym gdańszczaninem, więc 
argument skrócenia karencji z powodu jego zasług jest nieuprawniony. 

Agata Białopiotrowicz – Fundacja Paradis Judaeorum 

Powiedziała, że reprezentuje fundację, która jest inicjatorem akcji o rotmistrzu 
Pileckim, która działa już 8 rok w Polsce i zagranicą. Poparła jego kandydaturę jako 
patrona tego placu. Wskazała, że pomimo iż jest gdańszczanką uważa, że nie jest 
to tylko sprawa Gdańska, ale całej Polski. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Odczytał treść załącznika 1 punktu 5 i 6 mówiących o 5 – letniej karencji od śmierci 
i możliwościach odstąpienia od tej reguły. 

Piotr Dwojacki – Gdańsk Obywatelski 

Wskazał, że istnieje uchwała RMG, która wprowadza obowiązek zasięgnięcia opinii 
rady dzielnicy. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że trudno uzależniać dorobek Havla, czy nagrodę Nobla Grassa od 
opinii rady dzielnicy, To byłoby nieeleganckie. Dodał, że statut rad dzielnic 
przewiduje zasięgnięcie opinii rady dzielnicy w przypadku zmian nazw ulic.       

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Potwierdził, że przy nadawaniu nowych nazw nie jest potrzebna opinia rady 
dzielnicy jedynie przy zmianie nazwy. 

Piotr Dwojacki – Gdańsk Obywatelski 
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Zwrócił uwagę na potrzebę przestrzegania zasad kształtowania nazewnictwa 
obiektów miejskich w Gdańsku zgodnie z uchwała RMG w tej sprawie. 

Anna Kołakowska – radna miasta Gdańska 

Powiedziała, że nazwanie placu im. W. Bartoszewskiego jest wkładaniem kija w 
mrowisko i źródłem konfliktów, ponieważ jest to postać kontrowersyjna. Zwróciła 
się z prośbą o znalezienie nazwy, która będzie akceptowalna dla wszystkich. 
Dodała, że obecnie w Polsce następują zmiany i zmiany nadejdą również w Muzeum 
II Wojny Światowej. Podkreśliła, że powinni mieć na uwadze konsekwencje swoich 
decyzji.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że jest wdzięczny, że może być tak blisko i obserwować powstawanie 
tego muzeum. Jest pełny uznania dla pracy naukowej zespołu programowego  
i dyrektora Machcewicza. Dodał, że ufa dyrektorowi Machcewiczowi  
i zaproponowanej koncepcji muzeum. Zauważył, że to muzeum może być 
najbardziej znaną na świecie po Solidarności gdańską marka, w której odnajdą się 
turyści z całego świata, ponieważ pokazany zostanie nie tylko polski punkt widzenia 
II Wojny Światowej. To jest wartość dodana, coś co możemy dać światu. Zapewnił, 
że rotmistrz Pilecki również zostanie pokazany w ekspozycji. 

Dorota Maksymowicz – Czapkowska – Obóz Wielkiej Polski 

Powiedziała, że wątpi, aby Władysław Bartoszewski był wspaniałą marka dla miasta 
i Polski, szczególnie gdy mówił o Polakach, że są „ochrzczonym motłochem”. 
Dodała, że takie sprawy będą wypływały często. Ludzie będą zastanawiali się 
dlaczego został zwolniony z Auschwitz na L4, czy inny sposób. Podkreśliła, że 
postacią kontrowersyjną. Dodała, że jest wstydem dla gdańszczan i Polaków, że w 
ogóle rozważają nazwanie jego imieniem placu przy Muzeum II Wojny Światowej.  

Andrzej Ługin – Gdańsk Strefa Prestiżu 

Zauważył, że dyskusja jest zakończona, ponieważ członkowie komisji wiedzą jak 
będą głosować. Zaapelował do radnych, aby stosowali się do zasad określonych  
w uchwale RMG z 2014 r. w sprawie zasad stosowanych przy nazewnictwie ulic. 
Podkreślił, że skoro członkowie nawołują do budowania zgody to niech ją budują, 
ale nie na nazwiskach, które wywodują takie emocje. Zwrócił się o zachowanie 
nazwy Wiadrownia, plac Wiadrowników.     

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Zapewnił, że zrobi wszystko, żeby była tam dzielnica Wiadrownia. Obiecał, że złoży 
również wniosek, żeby bulwar wzdłuż Kanału Raduni nazywał się bulwarem 
Wiadrowników zgodnie ze źródłem historycznym. 
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Dorota Dudek – wiceprzewodnicząca komisji 

Powiedziała, że poparcie na poziomie 10% dyskwalifikuje propozycję kandydatury 
Bartoszewskiego już na starcie. Wyraziła ubolewanie, że nie został wprowadzony 
do porządku druk w sprawie nadania nazwy placowi im. Witolda Pileckiego. Nie 
popiera kandydatury Władysława Bartoszewskiego.  

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja Kultury Rady Miasta Gdańska zwróciła się do Prezydenta Miasta Gdańska  
z wnioskiem o rozważenie sposobu upamiętnienia osoby rotmistrza Witolda 
Pileckiego.  

Powyższy wniosek został przyjęty pozytywnie – jednogłośnie 5 głosami „za”. 

Wniosek nr 28 - 11/25 - 12/16 
 

Komisja, 4 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia 28-11/131-61/16 

PUNKT 3 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2016 - 2045 – druk 
nr 924. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 924 – Sprawa: BRMG-S.0006.372.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 19.12.2016 r.) 

Maria Wojnarowska – kierownik w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja, jednogłośnie 4 głosami odstąpiła od opiniowania przedmiotowego projektu 
uchwały z uwagi na brak zmian w zakresie działania komisji. 
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Opinia 28-11/127-57/16 

PUNKT 4 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2016 r. – druk nr 925. 
________________________________________________________________________ 

Druk nr 925 – Sprawa: BRMG-S.0006.373.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 19.12.2016 r.) 

Maria Wojnarowska – kierownik w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja, 4 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia 28-11/128-58/16 

PUNKT 5 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z 
upływem roku budżetowego 2016 – druk nr 928. 
________________________________________________________________________ 

Druk nr 928 – Sprawa: BRMG-S.0006.376.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 19.12.2016 r.) 

Maria Wojnarowska – kierownik w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja, 4 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
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Opinia 28-11/129-59/16 

 
PUNKT 6 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy Solidarność dzielnicy, 
która powstanie na terenach postoczniowych – druk nr 926. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 926 – Sprawa: BRMG-S.0006.374.2016 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 19.12.2016 r.) 

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział m.in., że w tej sprawie Komisji Kultury podjęła już decyzję. Dodał, że 
stają na stanowisku zachowania nazwy historycznej. Dodał, że wadą tego projektu 
uchwały są również niedookreślone granice proponowanej dzielnicy. Przekazaliśmy 
już naszą decyzję wnioskodawcy. Rekomendują podtrzymanie tej decyzji. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

 USTALENIA KOMISJI: 

Komisja, 1 głosami „za” przy 4 głosie „przeciw” negatywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia 28-11/130-60/16 

PUNKT 7 

Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 

________________________________________________________________________ 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Zwrócił się do przedstawicieli Gdańsk Strefa Prestiżu o wyrażenie opinii w sprawie 
nazwania nabrzeża na wyspie Ołowianka im. prof. Jerzego Doerffera. 

 
Andrzej Ługin – Gdańsk Strefa Prestiżu 
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Powiedział, że ich zdanie jest identyczne jak w kwestii placu im. Władysława 
Bartoszewskiego. Dodał, że jest bardzo zastanawiające dlaczego raz komisja 
rekomenduje, a raz nie rekomenduje.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że tamtym przypadku mamy do czynienia z ulicą wewnętrzną. 

Andrzej Ługin – Gdańsk Strefa Prestiżu 

Powiedział, że nabrzeże przy Ołowiance, które jest zajęte przez Narodowe Muzeum 
Morskie również może uchodzić za jego wewnętrzną część, ponieważ z jednej  
i drugiej strony jest muzeum, więc nabrzeże jest również wewnętrzna częścią 
muzeum, więc jest to analogiczna sytuacja jak przypadku placu Władysława 
Bartoszewskiego. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że szuka źródeł które nabrzeżom na Ołowiance przypisałyby nazwy 
istniejące. Poinformował, że otrzymał pismo od Federacji Młodzieży Walczącej 
dotyczące dekomunizacji trzech ulic: Buczka, Dąbrowszczaków i Waryńskiego.  

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Powiedział, że uważa za właściwe zasięgnąć opinii IPN. Poinformował, że jeśli RMG 
do 14 września 2017 r. nie dokona zmian to inicjatywę na obszarze danego 
starostwa przejmuje wojewoda i on z urzędu będzie rozmawiał z mieszkańcami i 
dokonywał zmian. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Powiedział, że sprawę przygotuje na najbliższe posiedzenie komisji. Poinformował 
o propozycjach Federacji Młodzieży Walczącej. Poinformował o piśmie z kancelarii 
prawniczej Koprowski, która zwróciła się o nadanie honorowego obywatelstwa  
i pomnik – ławeczkę z postacią żyjącego Eugeniusza Lorka. Odczytał treść 
odpowiedzi Prezydenta Miasta Gdańska.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za przybycie. 

Na tym posiedzenie zakończono. Godzina 18:45.  
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Przewodniczący  
Komisji Kultury  

 Marek Bumblis 

Protokołowała: 

Ewelina Szymczyk  

Biuro Rady Miasta Gdańska 


